

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Leisure Theory 休閒理論

當期課號	7612	Course Number	7612
授課教師	朱瑞淵	Instructor	CHU,JUI YUAN
中文課名	休閒理論	Course Name	Leisure Theory
開課單位	休閒事業管理系碩士在職專班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	課程介紹休閒遊憩觀光之觀念、理論以及思想；並瞭解其在社區扮演角色與功能性。另外，亦將對休閒遊憩觀光等之管理如何落實於不同休閒產業加以敘述。	Objectives	Concepts, theories, philosophies of leisure, recreation, and tourism. Role and function of delivery system in communities. Management and process of leisure, recreation, and tourism service to diverse leisure industry.
教材	<p>期刊論文文獻:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1..Annals of Tourism Research (SSCI) 2.Asia Pacific Journal of Tourism Research 3.Cornell Hospitality Quarterly 4.International Journal of Contemporary Hospitality Management 5.Leisure Sciences 6.Leisure Studies 7.Journal of Hospitality & Leisure Marketing 8.Journal of Hospitality & Tourism Research 9.Journal of Hospitality & Tourism Education 10.Journal of Leisure Research 11.Journal of The Canadian Association for Leisure Studies 12.Journal of Travel & Tourism Marketing 13.Journal of Travel Research 14.Journal of Vacation Marketing 15.Tourism management 16.The Service Industries Journal <p>中文期刊</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.戶外遊憩研究 2.觀光休閒學報 3.餐旅暨家政學刊 4.管理學報 5.台大管理論叢 6.中山管理評論 7.高雄餐旅學報、 8.嘉義大學、政大、中山博碩士論文 9.文化、靜宜、台大、輔大、博碩士論文 10.中正、中央、高餐、銘傳、世新博碩士論文 	Teaching Materials	<p>journal article:</p> <p>期刊論文文獻:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1..Annals of Tourism Research (SSCI) 2.Asia Pacific Journal of Tourism Research 3.Cornell Hospitality Quarterly 4.International Journal of Contemporary Hospitality Management 5.Leisure Sciences 6.Leisure Studies 7.Journal of Hospitality & Leisure Marketing 8.Journal of Hospitality & Tourism Research 9.Journal of Hospitality & Tourism Education 10.Journal of Leisure Research 11.Journal of The Canadian Association for Leisure Studies 12.Journal of Travel & Tourism Marketing 13.Journal of Travel Research 14.Journal of Vacation Marketing 15.Tourism management 16.The Service Industries Journal <p>中文期刊</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.戶外遊憩研究 2.觀光休閒學報 3.餐旅暨家政學刊 4.管理學報 5.台大管理論叢 6.中山管理評論 7.高雄餐旅學報、 8.嘉義大學、政大、中山博碩士論文 9.文化、靜宜、台大、輔大、博碩士論文 10.中正、中央、高餐、銘傳、世新博碩士論文
成績評量方式	<p>課堂參與:20%</p> <p>期中報告 :30%</p> <p>創見與評論:20%</p> <p>期末報告:30%</p>	Grading	<p>attendance & participation:20%</p> <p>mid-term presentaiton:30%</p> <p>innovative critics:20%</p> <p>final report:30%</p>
教師網頁	http://lms.ctl.cyut.edu.tw/blog.php?user=2006192&f=portfolio&m=profile		
教學內容	課程介紹休閒遊憩觀光之觀念、理論以及思想；並瞭解其在社區扮演角色與功能性。另外，亦將對休閒遊憩觀光等之管理如何落實於不同休閒產業加以敘述。	Syllabus	Concepts, theories, philosophies of leisure, recreation, and tourism. Role and function of delivery system in communities. Management and process of leisure, recreation, and tourism service to diverse leisure

